
PROTOKÓŁ NR  50/2014 
 

Z OBRAD L SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 
ODBYTYCH W DNIU 26 MARCA 2014 ROKU 

 
 
W obradach udział wzięli : 
 
- radni zgodnie z załączoną listą obecności  
- sołtysi zgodnie z załączona lista obecności 
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 
-  Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podjecie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sochaczewie z obowiązku wpłaty 
nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy Sochaczew 

5. Podjecie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sochaczew w 2014 roku 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/217/2014 dotyczącej 
uchwalenia programu osłonowego dotyczącego zasad przyznawania świadczeń 
należących do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym w odniesieniu do 
realizacji programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania „ na lata 
2014-2020 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podstawowej stawki czynszu miesięcznego za 1 m2  
powierzchni użytkowej za lokale mieszkalne stanowiące  własność gminy . 

8. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2015 rok. 
9. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Gminy Sochaczew  
10. Sprawy różne 
11. Zakończenie obrad L Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 
 
AD. 1 
 
Obrady  L Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1000 
W obradach wzięło udział 15 radnych , co stanowi quorum przy którym rada może obradować 
i podejmować uchwały . 
 
 
AD. 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad .  
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie . 
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AD. 3 
 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy przedstawiła Pani 
Skarbnik Gminy ( uchwała w załączeniu do protokołu )  
 
W związku z tym , że nie było pytań  w sprawie przedstawionego projektu uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński  poprosił radnych o przystąpienie do 
głosowania  
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr L/258/2014 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sochaczew  
 
AD.4 
 
Projekt uchwały w sprawie zwolnienia GZGK w Sochaczewie z obowiązku wpłaty nadwyżki 
środków obrotowych do budżetu gminy Sochaczew  przedstawił Dyrektor GZGK Pan 
Wojciech Ćwikliński . 
 
Po zapoznaniu się z projektem uchwały głos zabrał Pan Sławomir Sokołowski i stwierdził , że 
radni powinni otrzymać informacje na co te środki pozostawione w budżecie GZGK są 
rozdysponowane , bo radni często decydują o przeniesieniu 500,00 złotych  , a w tym 
przypadku chodzi o dużo większe pieniądze 
 
Pan Ćwikliński Wojciech wyjaśnił , że środki te przeznaczone były na bieżące utrzymanie 
dróg , zakup oleju napędowego do samochodu i koparki 
 
Pan Sokołowski poprosił , aby wyjaśnienia Pan Ćwiklińskiego dołączyć do protokołu  
 
Pani Matuszewska wyjaśniła , że w kwietniu będzie analiza wykonania budżetu gminy i 
analiza budżetu w poszczególnych jednostkach organizacyjnych gminy . Będzie to omawiane 
na  posiedzeniach komisji  
 
Pan Sokołowski stwierdził , że to dobrze , że budżet będzie omawiany na komisjach , ale 
dobrze byłoby , aby informacje z posiedzeń komisji były przedstawiane na sesjach , bo wtedy 
takie rzeczy o których mówi się na komisjach nie rozmywałyby się , nie uciekałyby . 
Pan Sokołowski poprosił o wyjaśnienie na komisji na co przeznaczone zostały środki 
finansowe w budżecie GZGK , jeśli takie wyjaśnienie nie zostanie dołączone do protokołu z 
Sesji . 
Pan Sokołowski zaproponował , aby wrócić do zwyczaju omawiania krótko spraw 
poruszanych na komisjach . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zaproponował  aby przeznaczenie tych 100 tysięcy złotych 
w budżecie GZGK w ubiegłym roku omówić na komisjach i  otrzymaną informację 
przedstawić  na kolejnej sesji , a obecnie  rozpatrzeć projekt uchwały w sprawie zwolnienia 
GZGK z wpłaty nadwyżki w kwocie 49 909,77 złotych do budżetu gminy . 
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- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr L/259/2014  w sprawie 
zwolnienia GZGK w Sochaczewie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych 
do budżetu gminy Sochaczew 
 
 
AD. 5 
 
Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Sochaczew w 2014 roku  przedstawiła Pani 
Aleksandra Wińkowska  
 
Pani Wińkowska poinformowała , że  podpisano umowę z Panią , która szuka osób chętnych 
zaadoptować zwierzęta ,  gmina chce finansować kastrację zwierząt , bo nieraz ktoś chciałby 
wziąć jakiegoś zwierzaka ,ale wtedy gdy będzie wysterylizowany . 
 
O udzielenie głosu jako mieszkańcowi  poprosił Pan Tadeusz Głuchowski i stwierdził , że 
pięknie mówi Pani o programie opieki nad zwierzętami , podejmowane są uchwały , a na wsi 
jest 5 dużych psów , które chodzą po wsi i nikt nie może zrobić z nimi porządku . Pan 
Głuchowski stwierdził , że nie wie , czy te psy są bezpańskie . 
Pani Wińkowska   wyjaśniła , że gmina zajmuje się bezpańskimi psami , natomiast te psy w 
Rozlazłowie mają właściciela .  
 
Pan Dyrektor Tadeusz Głuchowski zadał pytanie : jak to jest możliwe , że nie można nic 
zrobić , aby psy nie zagrażały  bezpieczeństwu mieszkańcom jeśli mają właściciela , a 
właściciel nie reaguje na uwagi aby psy zamknąć w ogrodzeniu. 
 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że rozmawiał kiedyś z Panem 
Szymonowiczem , który poinformował go , że danie jeść psu nawet przy bramie powoduje , 
że pies przestaje być bezpański. 
 
Pan Wojda 
- Ta sprawa wałęsających się psów była zgłaszana na policję i w sądzie  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zasugerował Panu Tadeuszowi Głuchowskiemu , aby 
powiat zajął się budową powiatowego schroniska dla zwierząt  , bo jest to problem i będzie 
coraz większy 
Pan Sokołowski stwierdził , że jeśli mieszkaniec  gminy mówi , że nie wywiązujemy się z 
tego , z czego powinniśmy , to nie powinniśmy podejmować uchwały w sprawie programu 
opieki nad zwierzętami , nie powinniśmy uchwalać czegoś z czego nie możemy się wywiązać 
, ewentualnie należałoby podjąć uchwałę zobowiązującą Urząd do zrobienia czegoś w tej 
sprawie . 
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Pan Przewodniczący Rady Gminy zaproponował  aby przyjąć uchwałę w sprawie programu 
opieki nad zwierzętami , bo jeśli tego nie uchwalimy , to będzie jeszcze gorzej , bo nie 
będziemy mogli wtedy żadnego psa przekazać do schroniska   
 
Pani Nagłowska poinformowała że było zgłoszenie , że na Wójtówce został przejechany 
bezpański pies , zostały wezwane odpowiednie służby , ale w międzyczasie pies zniknął , 
czyli pies miał właściciela ,który nie chciał się ujawnić . 
 
Pan Tadeusz Głuchowski 
- Jest to rzeczywiście problem , może wprowadzić w uchwale zapis, że jest zwolnionych 
mniej psów z płacenia podatku  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie 
programu opieki nad zwierzętami  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
- przeciw podjęciu uchwały głosowało 2 radnych 
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr L/260/2014 w sprawie 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Sochaczew w 2014 roku 
 
AD. 6 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Tyde  Grażynę o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej uchwalenia programu osłonowego- „ Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020  
 
Pani Tyde wyjaśniła , że nadzór prawny Wojewody podjął decyzje ,że uchwała w sprawie 
programu osłonowego nie podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym i w związku z tym 
należy  w uchwale Nr XLVIII/217/2014 wprowadzić zmiany  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr L/261/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLVIII/217/2014  dotyczącej uchwalenia programu osłonowego dotyczącego 
zasad przyznawania świadczeń należących do zadań własnych gminy o charakterze 
obowiązkowym w odniesieniu do realizacji programu wieloletniego „ Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania „  na lata 2014-2020 
 
 
AD. 7 
Projekt uchwały w sprawie czynszu miesięcznego za 1 m2 powierzchni użytkowej za lokale 
mieszkalne stanowiące własność gminy  przedstawiła Pani Teresa Wójcik  
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Po zapoznaniu się z projektem uchwały Pani Matuszewska poprosiła o udzielenie głosu i 
stwierdziła , że czynsz miał być podwyższany co roku , a okazuje się , że ostatnia  zmiana 
stawki czynszu była w 2011 roku  
Pani Matuszewska zasugerowała , żeby nie wprowadzać jednej stawki czynszu i stosować 
zniżkę dla ludzi  gorszych ale uchwalić dwie różne stawki dla lokali o różnym standardzie . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że należałoby zrobić kalkulację kosztów 
utrzymania tych budynków i wtedy dopiero pomyśleć o stawce czynszu. 
 
Pani Matuszewska stwierdziła , że niektóre z tych budynków są w opłakanym stanie  
 
Pani Wójcik Teresa potwierdziła , że budynki komunalne w gminie Sochaczew mają bardzo 
niski standard . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o wzięcie udziału w glosowaniu  
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 0 radnych  
- przeciwko podjęciu uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
  
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie odrzuciła projekt uchwały w sprawie czynszu dla 
lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy 
 
 
AD.8 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o zabieranie głosu w sprawie funduszu 
sołeckiego. 
 
Pan Sokołowski poinformował ,że uważa , że fundusz sołecki powinien być uchwalony , bo 
można na to zadanie otrzymać dodatkowe  środki z zewnątrz i te pieniądze powinny być 
wykorzystane. Są to dodatkowe zadania podejmowane przez społeczeństwo, jest to inicjatywa 
obywatelska , która nie powinna być zaprzepaszczona  
 
Pan Maciejski stwierdził , że zwrot środków wykorzystanych na realizację zadań z funduszu 
soleckiego zależy od wielkości budżetu gminy i w przypadku gminy Sochaczew nie będzie 
większy niż 20 % . To że można łączyć fundusz sołecki z różnych sołectw , to bardzo dobrze , 
bo wtedy można lepiej ten fundusz wykorzystać , bo do dyspozycji będzie większa pula 
pieniędzy    
 
Pan Wojda zaproponował aby za środki z funduszu sołeckiego wykorzystać na zakup 
parkingu przy cmentarzu . 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła , że zadania realizowane z funduszu sołeckiego musza być zgodne  z 
zadaniami gminy i na zakup parkingu przy cmentarzu środków tych wykorzystać nie wolno 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że jest przeciwny uchwalaniu funduszu 
sołeckiego , bo w Orałch Cesin nie ma mienia gminnego , na które fundusz sołecki mógłby 
być przeznaczony. 
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Pan Sitarski stwierdził ,że jeśli jakieś sołectwo nie będzie chciało złożyć wniosku w sprawie 
funduszu sołeckiego , to nie musi takiego wniosku składać 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o przystąpienie do głosowania w sprawie 
funduszu sołeckiego  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
- przeciw podjęciu uchwały głosowało 2 radnych  
 
WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr L/262/2014  w sprawie 
funduszu sołeckiego na 2015 rok . 
 
 
AD. 9  
Protokół z XLIX Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie 
 
AD. 10 
W sprawach różnych głos zabrali : 
 
Pani Dymkowska poinformowała , że rodzice dzieci , którzy chcą je zapisać do przedszkoli 
maja problem , bo dzieci z gminy umieszczane są na listach rezerwowych . Rodzice pytają 
dlaczego mieszkańcy gminy są dyskryminowani . 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła , że z przedszkolami są podpisane umowy , obecnie w przedszkolach 
umieszczonych jest 180 dzieci z naszej gminy i jest to łączna liczba z przedszkoli publicznych 
i niepublicznych . Przez ostatnie 3 lata nie było problemu z naborem , dopiero w tym roku 
zmieniły się zasady naboru , podobno w pierwszej kolejności do przedszkoli przyjmowane są 
dzieci z miasta . Mamy nadzieję , że wszystkie dzieci do przedszkoli zostaną przyjęte  
 
Pan Brodowski Andrzej zwrócił uwagę , ze wydawane są zgody na przejścia pod asfaltem w 
celu doprowadzenia energii . Wykonawca powinien zawiadomić wtedy Urząd , kiedy to 
wykonuje i wtedy można byłoby wszystkiego dopilnować  . 
 
Pan Zdzisław Górecki zgłosił , że nie świecą się lampy na rondzie w Kuznocinie , nawet 
trójkąty ostrzegawcze się nie świecą . 
 
Pan Zieliński Sławomir poinformował , że jest taka droga na Żukowie , która miejscami ma 
1,5 m. szerokości . Ludzie pokupili tam działki i zaczynają się grodzić . 
 
Pan Wojda zasugerował , aby ludzi mieszkających w domku naprzeciw kościoł 
przeprowadzić gdzie indziej , bo ten domek jest w opłakanym stanie  .Plac, na którym stoi ten 
domek jest dość duży i można byłoby na coś go przeznaczyć. 
 
Pani Nagłowska zapytała , czy można byłoby zaprosić Pana Adama Jeznacha i właścicieli 
Centrum Handlowego , aby wypowiedzieli się dlaczego nie można zrobić tam kładki  
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Pan Sławomir Sokołowski stwierdził , że rozmawiano na temat żłobka , jeden był drogi , 
drugi tani . Dobrze , że dopłaca się do przedszkoli , ale należałoby te dopłaty uśrednić , aby 
nie przesadzać z tymi dopłatami 
Odnośnie dróg powiatowych , to powinny wyglądać inaczej np. droga na Lubiejewie 
 
Pan Grabowski  Zbigniew poinformował , że na Karwowie poprowadzono przewód do 
oświetlenia i na razie nic dalej się nie dzieje . 
 
Pani Barbara Kołodziejska poinformowała ,ze zasypany jest rów koło Polleny . Miało być 
zrobione pobocze przy drodze , aby dzieci mogły bezpiecznie chodzić do szkoły i nic się na 
razie w tej sprawie nie dzieje  
 
Pani Offerczak poinformowała, że przy drodze koło kapliczki rosną akacje , a gdyby te akacje 
wyciąć , to można byłoby łatwiej się minąć   
Pani Offerrczak stwierdziła , że nie wie tylko , czy te akacje rosną w pasie drogowym . 
 
Pan Brodowski wyjaśnił , że koło kapliczki jest posiadłość Pana Kołodziejskiego i te akacje 
rosną na jego terenie . Nie wiadomo , czy Pan Kołodziejski wyrazi zgodę na ich usunięcie 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że gmina jest gospodarzem terenu Chodakówek 
– Żelazowa Wola , znajdują się tam szalety , które są w tragicznym stanie , nikt z nich nie 
korzysta i należałoby coś z nimi zrobić  . Droga pomiędzy przystankiem , a restauracja „ 
Przepis na kompot „ wygląda tragicznie .Staw jest zarośnięty , czy Rada Gminy ma podjąć 
uchwałę zobowiązującą właściciela do uprzątnięcia tego terenu ? 
Kolejna sprawa to kursowanie autobusu na Feliksowie , ludzie proszą o uruchomienie tej linii 
Jeśli byłoby to przedłużenie linii grodziskiej , to nie byłoby to takie kosztowne .Starsi ludzie 
nie mają jak dojechać do lekarza , czy do miasta . Muszą prosić się sąsiadów , aby ich 
podwieźli .   
 
Pan Maciejski poparł wypowiedź Pana Przewodniczącego Rady Gminy  i stwierdził , że 
radny powiatowy wie o problemie z psami , więc powinien zająć się wybudowaniem 
schroniska . Odnośnie dróg , to radni powiatowi powinni realizować zadania w jakiejś 
kolejności  .  
Pan Maciejski nie przeczy , że droga na Kaźmierowie jest potrzebna , ale w pierwszej 
kolejności należałoby skończyć to co było rozpoczęte 
 
Pan Wójt powiedział , że sprawa z przedszkolami zostanie załatwiona , bo zawsze się to 
udawało . W przedszkolach nie będzie aż takiego tłoku , bo tych przedszkoli prywatnych jest 
coraz więcej  
 
Pani Dymkowska poinformowała , ze jedna z mieszkanek Kuznocina dowiadywała się 
miejsce w przedszkole u sióstr zakonnych , ale dostała odpowiedź , że lepiej od razu starać się 
o przyjęcie do przedszkola miejskiego bo jeśli będzie się chciało takie dziecko przenieść 
później to będą z tym kłopoty . 
 
Pan Wójt udzielił dalszych wyjaśnień na zadane pytania  
- prace wykonywane pod asfaltem pozostawiają ślady , ale nie ma innej możliwości , aby to 
prowadzić .Oświetlenie przy rondzie już działa , przy budowie ekranów zostały poprzecinane 
linie , ale firma już to naprawia . Na Bielicach asfalt trzeba będzie poprawić .  
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Poszerzenia dróg są wykonywane , aby były o szerokości minimum  3 m.  Mieszkanie w 
domu komunalnym na Kątach jest faktycznie w złym stanie , ale dobrze byłoby , aby 
mieszkańcy sami dbali o nie , a nie dewastowali , a później otrzymywali od nas kolejne 
mieszkanie . Pan Adam Jeznach kończy opracowywanie dokumentacji na przejście do 
centrum handlowego . 
Odnośnie dróg powiatowych, to są w bardzo złym stanie .Na kolejną sesję zaprosimy kogoś z 
Zarządu Powiatowego Dróg . Na Władysławowie dobrze byłoby poszerzyć drogę , zrobić 
pobocza .                                                                                                  
Odnośnie akacji przy kapliczce , to jeśli są w naszym pasie drogowym , to poradzimy sobie z 
nimi . W sprawie ekranów , które zasłaniają widoczność przy włączaniu się do ruchu , to 
pisaliśmy w tej sprawie do GDDK  
Odnośnie stawu w Żelazowej Woli , to właścicielka jest osobą chorą , sama nic nie zrobi   
Szalety w Żelazowej faktycznie można rozebrać .   
Autobus przez Feliksów będzie uruchomiony może od świąt , bo tam musi być nowa linia i na 
nowo uzgodnione z powiatem, Wojewodą i marszałkiem Województwa 
Odnośnie bezpańskich psów , to  takie psy są wygłodzone i jeślim dostana jeść to same 
poszłyby za jedzeniem do schroniska, natomiast inaczej wygląda sprawa z psami , które mają 
właściciela i biegają po wsi   . Jeśli złapiemy takiego psa  , to właściciel ma wtedy do nas 
pretensje . 
 
Pan Krakowiak stwierdził , że jest to wstyd , aby odcinek drogi powiatowej na Lubiejewie 
wyglądał tak  jak wygląda  
 
Pan Sokołowski stwierdził , ze ekrany założone przy skrzyżowaniach dróg są ogromnym 
zagrożeniem . Jeśli ktoś zginie , to będziemy mieć to na sumieniu . 
 
Pan Głuchowski Tadeusz stwierdził , że w powiecie rządzi PSL i Porozumienie , maja 
monopol i te wszystkie pytania odnośnie dróg powinny być skierowane do Zarządu Powiatu  
 
Pani Skarbnik poinformowała radnych , ze zrobiła rozeznanie w kosztach ponoszonych za 
pobyt dziecka w żłobku  i tak w  Żłobku Świat Bobasa opłata wynosi 400 zł… + 200 zł. 
wpisowe  + 7 zł. za wyżywienie  
Natomiast w Akademii Smyka  opłata wynosi 500 zł. + 200 zł wpisowe i 9 zł.za wyżywienie  
 
AD. 11 
Obrady L: Sesji rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 1150            
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